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ACTA DE REUNIÓ de Comitè de Seguretat i Salut (Sessió Ordinària) 
Sessió  
 
Data: 23 de setembre de 2021 
Hora d’inici: 11:00 h. 
Hora de finalització: 15:25 h. 
Lloc: Programari Teams.  
Correspon a la reunió del 3r 
trimestre de 2021 
 
 

 Membres que assisteixen: 
Per la part institucional, 
 Vendrell Roca, Josep – President del CSS 
 André Vázquez, Joan Manuel – Cap del SAS 
 Barragán Leiva, Anna – Adm. de Ciències i Biociències 
 Boldú Bochaca, Josep – Cap Unitat de la DAL. 
 Escriche Martínez, Luís – Docent àmbit Ciències 
 Fernández de Bobadilla, Manel – Dtor de Seguretat i Vig. 
 Guerrero Rebollo, Fernando – Vicegerent de Persones 
 Martínez Flores, Iván – Vicegerent de Recerca  
 Navarro Villanueva, M. Carmen – Docent àmbit CCSS 

 
Secretària del CSS,  
 Peregrina Pedrola, Montserrat – Secretària del CSS.  
 Violeta Labrador, Marta – Secretària administrativa 
 
Delegats i delegades de prevenció, 
 Alós García, Esther – Delegada de Prevenció CEPAS-L 
 Blanco Romero, Asunción – Delegat de Prevenció JPDI-F 
 Morist Yagüe, Ana María – Delegada de Prevenció CEPAS-L 
 Palomo Peiró, M. Jesús – Delegada de Prevenció JPDI-F 
 Pla Soler, Reyes – Delegada de Prevenció JPDI-F 
 Ramos Campos, David - Delegat de prevenció JPAS-F  

 
Altres persones que assisteixen, 
 Asensio Sosa, Ernesto – Delegat sindical CCOO 
 Balbuena Galbarro, Nuria – Cap de l’Àrea de Persones 
 Castella Bové, Alícia – Tècnica de l’SP 
 Calero Garnica, Sebastià – Tècnic de Bioseguretat 
 Gassiot Pintori, Jordi – Delegat sindical CAU 
 Luque Campillos, Carolina – Tècnica de l’SP 
 Méndez Martínez, Vicente – Tècnic de l’SPA 
 Moric Kinkel, Edin - Metge de l’SPA 
 Pascual Roca, Jordi – Tècnic de l’SP 
 Perallón Sopena, Sergi – Tècnic de l’SP 
 Pino Santiago, Manuel del – Cap de l’SP 
 Utset Badiella, Berta – Tècnica de l’SPA 
 
S’excusen, 
 Martín Pascual, M. Carmen – Delegada de Prevenció JPAS-F 
 
No assisteixen, 
------- 

Ordre del dia:  
1. Aprovació de les actes de les sessions anteriors (25/03/2021, 28/06/2021 i 28/07/2021) 
2. Informe de la presidència 
3. Informe d’accidentalitat del 3r trimestre de 2021  
4. Obres en curs durant del 3r trimestre de 2021  
5. Informe sobre el retorn de taules de planificació de mesures correctores (TPMC)  
6. Aprovació de l’adequació del reglament del CSS (acord) 
7. Informar de la revisió del circuit de la CIRCA (acord) 
8. Estat actual del Pla General del campus de la UAB 
9. Acord universitats per malalties d’especial gravetat (a petició de delegades de prevenció) 
10. PNT de maternitat (a petició de delegades de prevenció) 
11. Revisió de la plantilla de l’Àrea de Prevenció i Assistència i avaluació de riscos psicosocials (a petició de 

delegades de prevenció) 
12. Torn obert de paraules. 
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Documentació lliurada en format electrònic 

 Actes de 25/03/2021, 28/06/2021 i 28/07/2021. 
 Accidentalitat 3r trimestre de 2021. 
 Relació d’obres en curs 3r trimestre de 2021.  
 Quadre seguiment de retorn de TPMC. 
 Reglament del CSS. 
 Circuit de la CIRCA. 
 

Desenvolupament de la sessió 

1. Aprovació de les actes de sessions anteriors (25/03/2021, 
28/06/2021, 28/07/2021) 

Es compartiran les actes pel drive i es donaran 15 dies per proposar esmenes. 
 
2. Informe de la presidència 
Presideix la sessió el vicerector d’Organització, doctor Josep Vendrell. Informa 
del nomenament com a cap de l’Àrea de Gestió de Persones de Núria 
Balbuena, l’1 de setembre de 2021.  
 
També recorda que, malgrat diversos correus i contactes amb els comitè 
d’empresa del PDI laboral no han nomenat les dues delegades de prevenció 
que tenen, la qual cosa fa que no hi hagi una representació no equilibrada al 
si del CSS. 
 
Temes generals 
Sobre el botellot de la nit del 17 de setembre, s’informa que el rector està 
mantenint diversos contactes amb els cossos de seguretat i l’Ajuntament de 
Cerdanyola per tal de trobar solucions. 
 
El Cap del Servei de Seguretat i Vigilància informa que han estat reunits avui 
mateix amb la Junta Local de Seguretat del Vallès. També que el dia del 
botellot es van prendre diverses mesures, entre les quals tancar els accessos. 
Respecte a identificar les persones amb els vídeos que circulen, està en mans 
dels cossos policials perquè en el moment no era possible fer-ho. També 
comenta altres detalls com la manipulació de l’excavadora i l’estat en el que 
va quedar.  
 
CAU demana que hi hagi una convocatòria extraordinària del CSS quan passa 
això. El president respon que aquest és un tema de seguretat pública i que 
una convocatòria extraordinària tan sols seria necessària si pogués aportar 
solucions o establir línies actuació i aquest no era el cas. 
 
La part institucional comenta que Vila ofereix suport psicològic als estudiants 
que van patir robatoris; es demana si des de Serveis Jurídics es podria donar 
suport jurídic. El president consultarà la Secretària General. 
 
L’agressió sexual i l’agressió homòfoba que es van produir durant el botellot 
són dos temes que estan en mans policials; pel que fa al segon cas, sembla 
que el motiu que va desencadenar la baralla no va ser l’homofòbia. S’està 
avaluant encara el cost econòmic de tot l’esdeveniment. Vila Universitària, 
UAB i Talher han de fer denúncies per separat.  
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S’han mantingut reunions de treball i trobades amb delegades de prevenció i 
la JPDI en relació amb la inquietud manifestada sobre les avaluacions de 
riscos psicosocials. Es va plantejar redefinir els àmbits a avaluar i revisar 
l’aplicació del mètode emprat per millorar el seu desenvolupament. També es 
va determinar traslladar al rector la petició de plantejar una metodologia 
específica d’avaluació dels riscos psicosocials per al PDI del sistema 
universitari català. La part social del PDI fa menció a un correu de 26 de juliol 
que no ha rebut resposta. El correu no estava amb còpia a l’Àrea de Prevenció 
i Assistència. Es donarà resposta en breu. 
 
Sobre la demanda de les delegades de prevenció  relativa al manteniment de 
contactes més sovintejats, es va decidir establir reunions periòdiques entre 
el vicerector, les delegades i l’APiA. Es calendaritzaran en breu. Mentre, 
segueixen les reunions, ara quinzenals, del grup de treball sobre la COVID-
19. 

 
El president dona la paraula a la secretària del CSS, que informa que s’ha 
emès resolució del rector a la sol·licitud d’activació de la CIRCA 28 a partir de 
l’activació  del Protocol per prevenir i actuar contra l'assetjament sexual i per 
raó de sexe, orientació sexual, identitat o expressió de gènere i la violència 
masclista, en el sentit que hi ha indicis d’assetjament i, per tant, s’iniciïn un 
seguit d’actuacions al respecte.  
 
En relació amb les convocatòries d’ajuts a laboratoris i d’EPI, s’informa que 
els EPI’s estan pràcticament tots lliurats, i que des del departaments i altres 
àmbits sol·licitants ja s’estan gestionant les comandes dels ajuts concedits 
per a les tres modalitats.  

 

En relació amb els resultats de les analítiques de metalls que es fan cada any 
de les fonts Canaletes, en quatre casos els valors segueixen sent alts segons 
ens informla DAiL. S’ha elevat consulta a l’Agència de Salut Pública per tal 
que ens assessorin sobre com procedir. 
 
S’ha iniciat la revisió dels autoclaus (CSB i vitrines ja revisades). 
 
Festa Major: Oficialment no hi ha una decisió presa, però la comissió tècnica 
treballa amb la proposta de fer només la Fira d’entitats i alguns actes de 
Campus SiS a l’eix central. La Fira d’entitats s’ubicaria al costat de 
l’Hemeroteca General, i es demana al SdP que valorem quantes persones i 
paradetes es poden permetre. Es pensa, per a l’eix central, en una actuació 
de castells, un parell de food trucks  (s’ha de complir normativa de consum) 
i altres actes que aporti campus SiS. Conclusió: la comissió tècnica recomana 
anar a  mínims:  quantes menys activitats presencials millor, quant més 
reduït l’horari millor, no donar difusió a la festa i canviar el nom de l’activitat 
en comptes de Festa Major, Fira de...... 

 
Han sortit a concurs públic una plaça de tècnic/a de prevenció de riscos, una 
vegada declarada vacant una de les dues places anteriorment convocades. 
La senyora Alícia Castella s’incorpora com a personal del Servei de Prevenció 
de la UAB, i el senyor Vicente Méndez en del Servei de Prevenció Aliè, i a qui 
donem la benvinguda com a membre assistent a aquest CSS.  Pel que fa al 
procés d’anàlisi de la plantilla de l’Àrea de Prevenció i Assistència, està en 
curs i, en aquest moment estan finalitzant l’anàlisi de les places del SAS. 
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COVID-19:  
El president informa cronològicament de l’evolució de les normatuves: 
S’ha actualitzat el Pla sectorial d’Universitats i presentat al comitè tècnic del 
PROCICAT. Al CSS extraordinari de juliol es va informar de l’actualització del 
Pla de Contingència i el Protocol d’Organització de la UAB pel curs 2021-2022. 
La normativa aplicable autoritza la presencialitat simultània de l’estudiantat 
sempre i quan es no s’excedeixi del 70% . 

 
La Instrucció 9/2021 de la Gerència de la UAB, de 3 de setembre, fixa els 
criteris d’aplicació a la UAB de les mesures recollides a la SLT/2704/2021 de 
la Generalitat de Catalunya de 2 de setembre.  
 
Al proper Consell de Govern, del 30 de setembre es presentaran les versions 
actualitzades de la Instrucció per a la docència i el Pla de Contingència amb 
redactats idèntics al que consta a la resolució de 2 de setembre pel que fa a 
la presencialitat. Cal recordar que la resolució és posterior a la publicació del 
Pla sectorial i que aquest, segons compromís del secretari del CIC, recollirà, 
quan el revisin, en breu, els mateixos conceptes que figuren a la resolució de 
Salut del 2 de setembre i, previsiblement, eliminarà referències a les 
distàncies a les aules. 

La UAB col·labora amb la campanya de vacunació del Departament de Salut 
de la Generalitat. Des del 8 de setembre hi ha en marxa un punt de vacunació 
sense cita prèvia al campus de la UAB obert a l’alumnat i ciutadania en 
general. El centre de vacunació està situat a la sala d'actes annexa al cinema 
de la Plaça Cívica. Restarà obert de 13 a 19 h, de dilluns a dijous, i de 9 a 13 
h el divendres. Hi pot accedir tota persona major de 12 anys no vacunada o 
pendent de segona dosi. La vacuna administrada és la Pfizer. Està previst 
disposar d’aquest punt durant dos mesos, sempre en funció de l’evolució del 
nombre de persones que s’hi vacunin i de les indicacions del Dept. de Salut. 
Del 8 al 22 de setembre s’han posat 635 vacunes en aquest punt. 

 

La secretària dona dades sobre els informes d’aptitud sobre vulnerabilitat 
(des dels inicis fins el 15/09/2021): 

 Nombre de treballadors/res amb informes fets: 1249 
 Nombre d'aptituds total: 1575  
 Nombre d’aptituds amb restriccions vigents: 192  

Dades econòmiques Covid-19. 
Actuació  Import  
Mascaretes     21.046,72 €  
Guants       5.417,32 €  
Gels hidroalcohòlics     24.164,54 €  
Mampares       1.370,93 €  
Senyalització COVID          496,10 €  
Neteja i material higiènic     59.957,36 €  
Tests antígens       5.025,40 €  
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Metge COVID (gener a agost)*     37.570,00 €  
Servei excepcional vacunació (2 mesos)       5.600,00 €  
Material de protecció (guant, ulleres...)       8.802,46 €  
   169.450,83 €  
* Metge covid: 5.100 €/mes x 7 mesos. Agost 1.870 € 

No està inclosa la despesa de 60.000 mascaretes. 

El cap del Servei Assistencial de Salut (SAS), explica l’evolució de les dades 
que, amb freqüència setmanal/quinzenal, s’han anat lliurant a l’equip de 
govern i a la Gerència, així com al grup de treball del CSS. 
 
La part social demana dades per col·lectius, franges d’edat, si primera o 
segona dosi, etc. El cap del SAS demanarà al dept. de Salut de la Generalitat 
de Catalunya si pot proporcionar-nos aquestes dades. 
 
La part social informa que el personal docent funcionari no rep seguiment en 
cas de patir COVID del CatSalut i que s’ha agraït el seguiment des del Servei 
Assistencial de Salut.  
 

3. Informe d’accidentalitat del 3r trimestre de 2021  
Jordi Pascual, tècnic del Servei de Prevenció presenta l’accidentalitat en 
termes estadístics.  
 
Tot i que no surt a l’estadística va haver-hi un accident considerat com a greu 
a l’Escola d’Enginyeria. La instal·lació era antiga es va consignar l’equip i 
s’està fent la investigació de l’accident. L’evolució de la persona és favorable. 
S’han d’articular, en l’àmbit de recerca, procediments per donar el vistiplau a 
les instal·lacions des del Servei de Prevenció igual que es fa amb les de 
bioseguretat. Allà es poden fer canvis que no es comuniquen al Servei de 
Prevenció que poden alterar les condicions de treball tot i haver-les avaluat 
prèviament. 
 
Respecte a la pregunta de la part social, sobre en quin estat estava el 
laboratori previ a l’accident, Jordi Pascual informa que l’avaluació era de 2011 
i la taula no estava retornada.  
 
Secció sindical CCOO. Demana el col·lectiu i si tenia formació inicial.  
 
La no formació inicial de les persones és un incompliment greu. S’està 
treballant en un nou procediment formatiu. En alguns laboratoris es fan 
acollides específiques però no es fa una formació inicial com a tal.  
 
4. Obres en curs durant el 3r trimestre de 2021 
Josep Boldú, cap de la Unitat Tècnica d’Arquitectura i Urbaisme, informa de 
les 37 obres en execució. Vinculades a prevenció n’hi ha 8 (2 a accessibilitat, 
3 a prevenció de riscos laborals i  3 d’estalvi i eficiència energètica).  
 
5. Informe sobre el retorn de taules de planificació de mesures 

correctores (TPMC) 
Manuel del Pino, cap del Servei de Prevenció, informa de l’estat de la qüestió.  
 
De 2017 i 2018 ja estan totes les taules retornades. Del 2019 estem al 100%,  
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i de 2020 només manca una pel que estem al 97,62%. Del 2021, de les 56 
total estem al 80,36%. 
 
La secció sindical CCOO mostra la seva sorpresa gratament. Demanen si se 
sap el motiu. Es respon que es fruit de la insistència al llarg del temps i que 
els ajuts dinamitzen. Aquests incompliments es publiquen a la intranet, i es 
notifica al CSS que també ajuda. Es felicita la Unitat d’Administració de l’Àrea 
de Prevenció i Assistència pels bons resultats.  La part institucional insisteix 
en un aplicatiu perquè la gestió sigui més fàcil. Es respon que amb els 
recursos actuals està descartada la implantació a curt termini. 
 
6. Aprovació de l’adequació del reglament del CSS (acord) 
 
La intenció és la d’actualitzar els càrrecs i fer alguna concreció puntual. Les 
correccions lingüístiques i el llenguatge inclusiu  és competència del Servei 
de Llengües. Es compartirà el document i es donarà un termini més ampli. 
 
Es demana que es consideri posar a disposició dels membres i persones 
assistents al CSS la documentació de les sessions amb set dies d’antelació. 
Es recorda a les delegades de prevenció que la participació a juntes i comitès 
els correspon a elles. La posada al dia del reglament serà un acord del CSS 
que ha de passar pel Gabinet Jurídic i la seva aprovació és potestat del Consell 
de Govern on hi ha representats del PAS i del PDI. 
 
7. Informar de la revisió del circuit de la CIRCA (acord) 
 
El circuit de la CIRCA que es presenta és el que consta en el document de 
Política de dignitat de les persones. La intenció és adequar les llacunes que 
han estat detectades per les persones que han estat membres de les darreres 
comissions. 
 
S’afegirà el redactat en el document de política de la dignitat de les persones 
i es presentarà, juntament amb el circuit, en una propera sessió del CSS. 
 
Com en el cas del punt anterior, s’establirà que la documentació a revisar 
estigui disponible pels membres i assistents al CSS amb set dies d’antelació. 
 
 
8. Estat actual del Pla General d’Autoprotecció del campus de la UAB 
 
Sergi Perallón, tècnic del Servei de Prevenció, presenta aquest punt. 
 
Els membres institucionals no són conscients que han de demanar fer els 
simulacres i organitzar-los pel que es farà un recordatori des del Servei de 
Prevenció. 
 
També la part institucional fa constar que la situació actual de treball a 
distància, jornades continuades i presencialitat, dificulten la composició i el 
nombre de persones que conformen els equips d’emergència.  
 
 
9. Acord universitats per malalties d’especial gravetat (a petició de 

delegades de prevenció) 
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Té la paraula una delegada de prevenció. 
 
Es fa referència a l’Acord de la mesa d’universitats públiques catalanes pel 
qual s'estableixen diverses mesures relatives a la prestació de serveis amb 
malalties d'especial gravetat. 
 
Es demana un procés que sigui àgil. Es fa un seguiment al cap de sis mesos 
per comprovar que les mesures són les correctes, aspecte amb el qual la part 
social no està d’acord. L’objectiu és facilitar la reincorporació de la millor 
manera possible, cosa amb que coincideixen totes les persones membres i 
assistents al CSS. 
 
Cal recordar que és aplicable a PAS i PDI per igual. Es farà arribar el circuit 
que es fa actualment. 
 
10. PNT de maternitat (a petició de delegades de prevenció) 
 
Pren la paraula una delegada de prevenció. 
Demanen un PNT que no sigui de mínims: no hi ha llistats de llocs exempts 
de risc, i pregunten que passa amb la concepció, aspecte que afecta a ambdós 
sexes i pot afectar la fertilitat. Ja es va informar en el CSS anterior que el 
PNT està en procés de revisió lingüística. CAU diu que no se’ls ha convidat a 
participar. La cap de l’Àrea de Prevenció i Assistència confirma que la 
participació és d’obligat compliment amb les delegades de prevenció.  
 
CAU insisteix en què no s’ha donat la documentació annexa al punt. El 
president informa que les delegades de prevenció no l’han fet arribar. 
 
El cap del Servei de Prevenció, comenta que tant el que fa referència a la 
fertilitat com als riscos derivats de productes químics, es tenen en compte en 
les avaluacions de riscos i queda recollit de manera específica en el PNT de 
maternitat i lactància.  
La secretària del CSS recorda que els PNT no s’aproven al CSS; tanmateix, 
existeix l’obligació de participar-los als delegats/des de prevenció i recollir els 
suggeriments que puguin arribar. 
 
La part social demana que se’ls avisi quan hi ha una revisió del lloc de treball 
en aquests casos. 
 
11. Revisió de la plantilla de l’Àrea de Prevenció i Assistència i 

avaluació de riscos psicosocials (a petició de delegades de 
prevenció) 

 
Pren la paraula una delegada de prevenció. 
 
Referent a la revisió de la plantilla es va dir que estaria al juny, després al 
setembre i ara després abans que acabi l’any.  
 
La part social creu que és una àrea amb molta feina acumulada i poca plantilla 
i molts mesos amb estrès acumulat. Pel que demanen l’avaluació de riscos 
psicosocials.  
 
El vicegerent de Persones respon que no es pot ampliar la plantilla. En la 
situació actual, quan es vol ampliar en un lloc, s’ha de reduir d’un altre. Hi 
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haurà un reforç a partir del 29 de setembre que ha estat de manera 
intermitent per la Unitat d’Administració. 
 
La plantilla està en procés de revisió i tindran en compte aquest interès. Un 
tècnic de prevenció diu que no hi ha pressa en l’avaluació del personal però 
si un interès en que la feina d’avaluació es faci ben feta. 
 
CAU proposa redactar un document d’acord per presentar davant l’organisme 
que correspongui.  
 
Les delegades de prevenció demanen que no es posi un escut per justificar la 
situació i que passi en altres llocs no és l’excusa. 
 
Referent al programa de gestió de la prevenció, es torna a comentar que 
encara no s’han instaurat, i s’insisteix que no hi ha mitjans.  
 
La cap de l’Àrea de Prevenció i Assistència especifica que es farà una 
avaluació de riscos de l’Àrea i si se’n deriva una avaluació psicosocial es farà 
de manera externa perquè no podem ser jutge i part. 
 
 
12. Torn obert de paraules 
CAU demana que les actes siguin públiques, i que en cas que no tinguin la 
consideració de documentació pública es justifiqui en termes jurídics. 
 
La part social fa referència a l’Eix central, en el sentit que s’ha convertit en 
un passeig, i saben que s’està demanant per fer festes. Demanen anar amb 
cura amb les peticions que arriben per fer-hi  determinades activitats. Respon 
el president que cal observar què succeeix, com afecta la mobilitat, els canvis 
en el flux de vehicles, i, en relació amb la  implementació plantejar usos 
futurs, etc. Proposa, per tant, deixar passar un temps prudencial per poder 
fer una revisió i, si cal, fer canvis. 
 
 
Acords 
 Donar resposta al correu de 26/07/2021 a la JPDI sobre aspectes diversos 

plantejats. 
 Donar resposta a si el Gabinet Jurídic pot donar suport a l’alumnat que va 

patir robatoris el dia del botellot.  
 Notificar a Gerència i Vicerector l’avaluació de 2020 pendent. 
 Donar resposta al fet que les actes siguin públiques. 
 S’enviarà la documentació del punt 8 d’autoprotecció, punt 9 i punt 10.  

 
S’aixeca la sessió a les 15:25 hores, de la qual, jo, com a secretaria, estenc 
aquesta acta.  

La secretària     Vist i plau 

       El President  
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